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PROTOKÓŁ Nr XVIII/2012 
z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu 

w dniu 14 lutego 2012 roku 
 
Sesja odbywała się w sali narad Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu w godz. 1530 – 1815. 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
 
Otwarcia XVIII Sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej 
Pani Maria Lipka-Stępniewska. Powitała radnych oraz gości zaproszonych, po czym 
stwierdziła na podstawie listy obecności wystarczającą liczbę radnych do podejmowania 
prawomocnych uchwał. Lista obecności radnych oraz gości załączona została do protokołu. 
 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Burmistrz Miasta i Gminy Pan Andrzej Mikulski wniósł o poszerzenie porządku obrad o 
dodatkową uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej w Banku 
Gospodarstwa Krajowego na realizację inwestycji z udziałem środków pochodzących z 
budżetu Unii Europejskiej.  Zaproponował jednocześnie wprowadzenie tej uchwały jako pkt 
11 porządku obrad. Zaznaczył ponadto, że w związku z tą dodatkową uchwałą będzie 
potrzeba wprowadzenia autopoprawek do niektórych uchwał w sprawach finansowych. 
Radni otrzymali od Pani Skarbnik dodatkową uchwałę oraz autopoprawki do uchwał 
finansowych.  
 
Porządek obrad wraz z dodatkową uchwałą zgłoszona przez Burmistrza MiG został przyjęty 
przez radnych bez uwag, jednogłośnie. Za jego przyjęciem głosowało 14 radnych. 
 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności oraz z realizacji uchwał.  
5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Ogrodzieniec 

porozumienia z Gminą Sosnowiec w sprawie udzielania przez Izbę Wytrzeźwień w 
Sosnowcu świadczeń na rzecz osób nietrzeźwych zamieszkałych na terenie Gminy 
Ogrodzieniec. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 
terenu stanowiącego własność Gminy Ogrodzieniec położonego  
w Ogrodzieńcu na czas oznaczony do trzech lat. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Ogrodzieńcu. 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/142/2011 z dnia 28 grudnia 2011 r. 
w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ogrodzieniec na rok 2012. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.  
11. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej w Banku 

Gospodarstwa Krajowego na realizację inwestycji z udziałem środków pochodzących z 
budżetu Unii Europejskiej 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ogrodzieniec na lata 2012-2022. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planach dochodów, wydatków  
i przychodów w budżecie Gminy Ogrodzieniec na 2012 rok. 

14. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi Burmistrza.  
15. Wnioski i oświadczenia.  
16. Zamkniecie obrad. 
 
Ad. 3 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
 
Protokół z sesji Rady nr XVII/2012 z dnia 24 stycznia 2012 roku został przyjęty przez radnych 
bez uwag, jednogłośnie. Za przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 
 
Ad. 4 
Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności oraz z realizacji uchwał.  
 
26 stycznia podpisano umowę na wykonanie remontu dachu dworku w Gieble wraz z 
adaptacją poddasza. Po przeprowadzonym przetargu wykonawcą zostało Miejskie 
Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej z Poręby. Wartość zadania ok. 400.000zł. Zgodnie 
z umową prace mają zakończyć się do końca czerwca br. Jednocześnie zawarto umowę na 
sprawowanie nadzoru inwestorskiego nad realizacją tej inwestycji.  
 
28 stycznia odbyło się zebranie sprawozdawcze OSP Ogrodzieniec, na którym podsumowano 
rok 2011 oraz udzielono zarządowi absolutorium. 
 
30 stycznia w Kancelarii Notarialnej w Zawierciu zostały podpisane kolejne umowy na 
przekazanie gminie przez osoby prywatne gruntów pod chodnik w Gieble Kolonii. 
 
1 lutego w Olkuszu odbyło się spotkanie zorganizowane prze Nadleśnictwo Olkusz w sprawie 
planów urządzeniowych lasu. W naszej gminie Nadleśnictwo Olkusz zarządza lasami w Gieble 
oraz częściowo w Ryczowie. W Gieble okazało się że droga którą od kilkudziesięciu lat 
użytkują mieszkańcy i przy której wybudowano wiele lat temu kilkanaście domów w mapach 
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nadleśnictwa ta droga figuruje jako leśna i w tej sprawie będą prowadzone dalsze rozmowy i 
wyjaśnienia. 
 
4 lutego odbyło się zebranie sprawozdawcze OSP Kiełkowice, na którym podsumowano rok 
2011 oraz udzielono zarządowi absolutorium. 
 
9 lutego odbyło się Walne Zgromadzenie członków Stowarzyszenia Rekreacyjno 
Wędkarskiego, na którym podsumowano rok ubiegły i omówiono plany na rok bieżący.  
Podczas spotkania członkowi stowarzyszenia zostali poproszeni o włączenie się do prac przy 
zagospodarowaniu zbiornika na Krępie. Burmistrz nadmienił ponadto, że działające w naszej 
gminie drugie koło wędkarskie administruje i gospodaruje stawami w Jozefowie i gdyby staw 
na Krepa również został zagospodarowany i zarybiony- tak jak to miało miejsce kilka lat temu 
– byłaby to dodatkowa atrakcja tego terenu. 
 
11 lutego odbyło się zebranie sprawozdawcze OSP Giebło, na którym podsumowano rok 
2011 oraz udzielono zarządowi absolutorium. 
 
13 lutego miało miejsce wspólne spotkanie przedstawicieli Spółki Zamek, Związku Gmin 
Jurajskich oraz Towarzystwa Turystycznego nt. rozpropagowania terenów Jury dla 
narciarstwa biegowego. Powstał pomysł, aby w Podzamczu wytyczyć trasy narciarstwa 
biegowego. Po wstępnym rozpoznaniu w terenie okazało się ze w Gminie mamy doskonałe 
terenu które mogą nadawać się do rozgrywek nawet krajowej rangi. Moglibyśmy uzyskać 
wpis  do  rejestru  narciarstwa,  a  to  dla  Gminy  byłaby  szansa  doskonałej  promocji  i  rozwoju.  
Powstałyby ośrodki biegowe np. w Żelazku - jest to teren gdzie najdłużej utrzymuje się śnieg 
na  terenie  całej  Jury  wiec  to  jest  naszym  atutem.  Mamy  piękne  tereny  Jury,  Zamek,  Góra  
Birów i gdyby udało się na naszym terenie utworzyć ośrodek narciarstwa biegowego to byłby 
dobry wizerunek dla gminy i w tym temacie będą dalsze spotkania i prace prowadzone. 
 
Wspólnoty  Mieszkaniowe  Nieruchomości  przy  ul.  Słowackiego  7,  8,  11,  12  w  Ogrodzieńcu  
podpisały umowy z Zakładem Usługowo-Handlowym "ZAMEX" z Ryczówka na roboty 
budowlane w ramach realizacji projektu „Zmiana konstrukcji i azbestowego pokrycia dachów 
wraz z utylizacją na budynkach mieszkalnych wielorodzinnych - Wspólnot Mieszkaniowych w 
Ogrodzieńcu przy ulicy Słowackiego” współfinansowanego przez Unię Europejską z 
Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego.  Dla pozostałych 4 Wspólnot 
Mieszkaniowych biorących udział w projekcie ogłoszono kolejne postępowanie przetargowe. 
 
Od kilku miesięcy w Urzędzie trwały prace nad zmianą wizerunku oficjalnej strony 
internetowej gminy. Poza standardowymi informacjami dotyczącymi urzędu znajdują się 
opracowania o gminie, jej atrakcjach i ważnych przedsięwzięciach np. kategorie: nasza 
gmina, osiągnięcia, wydarzenia, współpraca, organizacje, ciekawostki, gazeta. Bieżące 
informacje z prac urzędu oraz wydarzeń gminnych będą pojawiały się w kategorii 
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aktualności.  Nowością są moduły:  pogoda,  multimedia  czy  e-pocztówka,  dodatkiem  jest  
informator turystyczny, mapka miejscowości gminy wraz z zaznaczonymi sołectwami. Częścią 
portalu są także moduły: kalendarz imprez, newsletter, ogłoszenia, ankieta, polecamy, czy 
sprawdzony moduł z wybranymi informacjami z Biuletynu Informacji Publicznej. Atrakcyjność 
portalu to również połączenie bezpośrednie ze wszystkimi gminnymi jednostkami - wszystkie 
bowiem jednostki organizacyjne odświeżyły, zaktualizowały albo zdecydowały się na 
założenie własnych stron internetowych.  
Pierwsza strona internetowa gminy powstała w latach 1998-1999 Obecna domena istnieje 
od roku 2002, jej wizualizacja zmieniana była w 2005 roku, następnie dodawane były nowe 
kategorie i podkategorie. Gruntowne zmiany na przełomie 2011 i 2012 roku to trzecia 
odsłona www.ogrodzieniec.pl.  
 
ZGK Ogrodzieniec przygotował i podał do publicznej wiadomości harmonogram odczytu 
liczników wody przez inkasenta na okres od stycznia do kwietnia 2012r – harmonogram jest 
do wglądu w siedzibie ZGK lub na stronie internetowej gminy. 
 
W Miejsko-Gminny Ośrodku Kultury w Ogrodzieńcu rozpoczęły się prace związane z wymianą 
okien oraz instalacją c.o.  
Aktualnie  gmina  przystąpiła  do  rozpoczęcia  nowych  procedur  przetargowych  w  celu  
wyłonienia nowego wykonawcy prac w budynku Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w 
Ogrodzieńcu. Umowa z poprzednim niesolidnym wykonawcą została unieważniona. Poza 
tym, że złożył on najkorzystniejszą ofertę nie był w stanie podołać zadaniu inwestycyjnemu 
Projekt realizowany przez gminę obejmuje 6 obiektów, z których dwa zostały już 
kompleksowo wykonane tj. Szkoła Podstawowa w Ryczowie i Szkoła Podstawowa w Gieble.  

 
Trwa postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego w celu wyboru wykonawcy 
projektu „Zagospodarowanie centrum wsi Ryczów na potrzeby kulturalno-rekreacyjne - 
budowa boiska sportowego i placu zabaw oraz odbudowa ryczowskich studni w jurajskim 
stylu”. Zakwalifikowano wniosek gminy Ogrodzieniec o dofinansowanie kosztów osobowych 
Animatora na kompleksie „Moje Boisko Orlik 2012”. Dzięki dofinansowaniu ze środków 
Państwowego Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej będących w dyspozycji Ministra Sportu i 
Turystyki możliwe będzie od 1 marca b.r. prowadzenie zajęć sportowych na naszym „Orliku”. 
 
Odbył się nabór na wolne stanowisko pracy na ½ etatu - asystent rodzin w Ośrodku Pomocy 
Społecznej w Ogrodzieńcu. Dnia 01.02.2012r. w wyniku naboru na to stanowisko została 
wybrana pani Monika Kasznia zamieszkała w Zawierciu. Osoba ta spełniła wymagania 
kwalifikacyjne określone w ogłoszeniu o naborze oraz przeprowadzoną rozmowę 
kwalifikacyjną. 
 
W listopadzie i grudniu 2011 r. w Urzędzie Miasta i Gminy Ogrodzieniec została 
przeprowadzona  kontrola  NIK  w  zakresie  utrzymania  czystości  i  porządku  w  gminie.  Z  
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przeprowadzonej kontroli sporządzony został protokoł - będzie on dostępny w BIP-ie na 
stronie internetowej Urzędu. 
Burmistrza odczytał następnie zalecenia pokontrolne NIK oraz odpowiedzi Urzędu na 
zagłoszone wnioski i uwagi.  
Kontrolą objęte były obowiązki gminy w zakresie utrzymania porządku i czystości – między 
innymi zagospodarowanie odpadów komunalnych, udostępniania szalet publicznych oraz 
prowadzenia deratyzacji w gminie.  
Najwyższa Izba Kontroli oceniła pozytywnie realizację działań w zakresie objętym kontrolą. 
Wniesiono jednak zastrzeżenia do szalet publicznych i zalecono podjęcia działań w tym 
zakresie. Wykazano brak wydzielonych w gminie miejsc do wyprowadzania psów należy 
zatem zabezpieczyć miejsca publiczne przed zanieczyszczeniami i odchodami psimi oraz 
wszystkie place zabaw w miejscach publicznych oznakować tablicami z regulaminem i 
ogrodzić.  Wniesiono też o podjęcie działań w celu zapewnienia posiadania przez wszystkich 
właścicieli nieruchomości wymaganych umów na odbiór odpadów komunalnych. Z 
posiadanych danych wynika, że 72 właścicieli nieruchomości z terenu naszej gminy nie 
posiada  podpisanej  umowy  na  tzw.  „kosz”.  Zgodnie  z  ustawą o  utrzymaniu  czystości  i  
porządku w gminach wszyscy właściciele nieruchomości są obowiązani do posiadania umowy 
z przedsiębiorstwem prowadzącym na terenie Gminy działalność w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych. Brak zawartej umowy na odbieranie odpadów komunalnych 
zagrożony jest karą grzywny. Tak zatem zgodnie z zaleceniami Najwyższej Izby Kontroli 
będziemy przeprowadzać kontrole z udziałem Policji i nakładać mandaty na osoby nie 
posiadające  umów  oraz  wdrażać procedury  wykonania  zastępczego  odbioru  przez  gminę i  
ściągniecie za te usługi należności. 
 Właściciele nieruchomości, maja również obowiązek postępowanie zgodnie z przepisami w 
zakresie gospodarki ściekami. W przypadku budynków podłączonych do sieci kanalizacyjnej 
obowiązek ten jest spełniony poprzez podpisanie umowy z Zakładem Gospodarki 
Komunalnej na podłączenie budynku do sieci kanalizacyjnej i odbiór ścieków. Natomiast 
wszystkie budynki w Ogrodzieńcu, które nie są podłączone do sieci oraz budynki w 
sołectwach powinny być podłączone do szczelnych zbiorników bezodpływowych (szamb) lub 
powinny  być podłączone  do  przydomowych  oczyszczalni  ścieków.  Ustawa  o  utrzymaniu  
czystości i porządku w gminach określa, że: „ Właściciele nieruchomości, którzy pozbywają 
się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych (…) są obowiązani do udokumentowania w 
formie umowy korzystania z usług wykonywanych przez gminną jednostkę organizacyjną lub 
przedsiębiorcę posiadającego zezwolenie na prowadzenie działalności w zakresie 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych przez okazanie 
takich umów i dowodów uiszczania opłat za te usługi”. W związku z powyższym Urząd Miasta 
i Gminy będzie zwracać się do mieszkańców o udokumentowanie korzystania z usług 
wywozu nieczystości płynnych - ścieków w 2011 r. przez okazanie umów i dowodów płacenia 
za takie usługi (rachunków) oraz podanie ilości zużytej wody. Umowa i rachunki na wywóz 
nieczystości ciekłych powinny być wystawione przez firmę posiadającą stosowne zezwolenia. 
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Wykaz takich firm jest on dostępny w Urzędzie MiG będzie też opublikowany w Gazecie 
Ogrodzienieckiej. 
Ponadto w trakcie kontroli zwrócono uwagę na małą ilość odpadów zebranych selektywnie. 
Firmy odbierające odpady komunalne od mieszkańców prowadzą selektywną zbiórkę 
odpadów tworzyw sztucznych i odpadów szkła. Mieszkańcy otrzymują worki foliowe na 
odpady segregowane: tworzywa i szkło. Odpady selektywnie zbierane przez właścicieli 
nieruchomości są odbierane razem z odpadami komunalnymi co 3 miesiące. Niemniej jednak 
było zalecenie aby zwiększyć selektywną zbiórkę odpadów poprzez zwiększenie świadomości 
ludzi oraz zwiększenie liczby koszy na odpady zbierane selektywnie. Również wskazano na 
potrzebę zwiększenia liczby ulicznych koszy na śmieci. 
 
Pani Gaweł Grażyna Kierownik ZGK poinformowała o licznych przypadkach zamarzania rur 
wodociągowych.  Z powodu niskich temperatur zamarzają rury wodociągowe i kanalizacyjne 
na przyłączach do budynków. Dla przypomnienia Pani Gaweł poinformowała,  że właściciel 
przyłącza jest odpowiedzialny za jego zabezpieczenie. Monterzy pracują od rana do nocy. 
Jednak liczba oczekujących na rozmrożenie nie maleje. Ciągle przybywa nowych zgłoszeń. 
Obecnie jest ich ponad 40. Czas rozmrożenia rury jest różny, czasem wystarczy 0,5 godziny, a 
niekiedy po kilkunastu godzinach pracy przyłącze jest nadal zamarznięte. Synoptycy 
zapowiadają zmianę pogody. Temperatura ma wzrosnąć, nawet do zera stopni. A to może 
spowodować kolejne problemy- pękanie pełnych lodu rur. Rozmrażanie przyłączy przez 
pracowników ZGK odbywa się według kolejności zgłoszeń. Cena usługi ok. 50 zł za godzinę 
rozmrażania. Zgłoszenia przyjmowane są pod numerami telefonów: 32 67 32 081 od 
poniedziałku  do  piątku  w  godzinach  od  6oo do  14oo oraz 503 133 467, 500 112 999 lub 
504 064 481 całodobowo.  
Odnotowanych  mamy  ok.  120  zdarzeń natomiast  o  wielu  nie  wiemy,  gdyż są właściciele,  
którzy we własnym zakresie odmrażają wodę i nie zgłaszają tego do urzędu. Problem z 
zamarzniętą wodą jest bardzo poważny, gdyż służby komunalne nie zawsze są w stanie 
rozmrozić wodociąg. Samo rozmrażanie trwa kilka godzin i nie zawsze przynosi oczekiwany 
efekt.  Zależy  to  od  długości  rury  i  stopnia  zamrożenia.  Nie  da  się także  rozmrozić wody  w  
rurach wykonanych z tworzywa sztucznego. Na potrzeby gospodarstw, gdzie nie ma bieżącej 
wody Gmina uruchomi hydranty i zdroje.  
 
Następnie Pan Burmistrz mówił o pilnej potrzebie zakupu rozmrażarki - jest potrzebny 
specjalistyczny sprzęt do odmrażania rur i dlatego Burmistrz zwrócił się do Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Budżetu i Finansów Rady Miejskiej o opinie w sprawie wydatkowania 
środków finansowych z budżetu gminy na ten cel.  
W związku z licznymi przypadkami zamarzania przyłączy wodociągowych Burmistrz apelował 
o zwrócenie szczególnej uwagi na zabezpieczenie przyłączy przed przemarzaniem poprzez 
sprawdzenie, czy przyłącza nie są narażone na działanie mrozu np. w nieogrzewanej piwnicy 
oraz zapewnienie w miarę możliwości ciągłego poboru wody np. poprzez uruchamianie 
pralek i zmywarek w godzinach nocnych. 
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Ad. 5 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Ogrodzieniec 
porozumienia z Gminą Sosnowiec w sprawie udzielania przez Izbę Wytrzeźwień  
w Sosnowcu świadczeń na rzecz osób nietrzeźwych zamieszkałych na terenie Gminy 
Ogrodzieniec. 

 
Sekretarz referując temat między inny mi powiedział - Gmina ma obowiązek wskazać miejsce 
gdzie osoby nietrzeźwe będą przebywać. W Sosnowcu funkcjonuje już od lat Izba 
Wytrzeźwień do której trafiały osoby nietrzeźwe z naszej gminy, będzie to zatem 
kontynuacja świadczonych wcześniej usług w tym zakresie. Zgodnie z ustawą usługi takie 
mają być świadczone na podstawie porozumienia stąd propozycja uchwały w przedmiotowej 
sprawie. Warunki realizacji przyjętego zadania będą szczegółowo ustalane w treści 
porozumienia z uwzględnieniem ponoszenia przez Gminę Ogrodzieniec kosztów świadczeń w 
części nieuregulowanej przez osoby nietrzeźwe przebywające w Izbie Wytrzeźwień w 
Sosnowcu. Do zawarcia porozumienia z Gminą Sosnowiec w sprawie udzielania przez Izbę 
Wytrzeźwień w Sosnowcu świadczeń na rzecz osób nietrzeźwych zamieszkałych na terenie 
Gminy Ogrodzieniec upoważnia się Burmistrza. 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
opinię.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta - za jej przyjęciem głosowało 13 radnych, 1 radny wstrzymał się od 
głosu. Uchwale nadano Nr XVIII/ 160 /2012 
 
 
Ad. 6 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 
terenu stanowiącego własność Gminy Ogrodzieniec położonego w Ogrodzieńcu na czas 
oznaczony do trzech lat. 
 
Sekretarz dla wyjaśnienia sprawy podał - umowa dzierżawy zawarta 31 grudnia 2008 r. na 
dzierżawę 560  m  kw  działki  625/31  położonej  w  Ogrodzieńcu  wygasła  31  grudnia  2011  r.  
Dzierżawca Firma Remondis Sp. z o.o. zwróciła się z prośbą o przedłużenie dzierżawy na 
nieruchomość zabudowaną wiatą przemysłową wykorzystaną na prowadzenie działalności 
firmy.  
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
opinię.  

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xviii_160_2012.pdf
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Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 
Uchwale nadano Nr XVIII/ 161/2012 
 
Ad. 7 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Ogrodzieńcu. 
 
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Dorota Słodek referując temat miedzy innymi 
powiedziała: Obecnie obowiązujący Statut Ośrodka Pomocy Społecznej został wprowadzony 
Uchwałą Rady  Miejskiej  24  sierpnia  2004  roku.  Od  tego  czasu  wprowadzono  do  katalogu  
zadań Ośrodka kilka nowych zadań :  
 Z dniem 1 października 2008r. nałożono na gminę obowiązek wspierania osób 
znajdujących się w trudnej sytuacji materialnej z powodu niemożności wyegzekwowania 
alimentów od osób należących do kręgu zobowiązanych wobec nich do alimentacji. (Ustawa 
z dnia 7 września 2007 roku o pomocy osobom uprawnionym do alimentów) Jest to zadanie 
zlecone w całości finansowane z budżetu państwa. Kwota wypłaconych świadczeń z FA 
212 837zł, liczba świadczeń w skali roku 617 czyli średniomiesięcznie 51. Liczba osób 
uprawnionych narastająco: 54 osoby. Prowadzono postępowania względem 44 dłużników 
alimentacyjnych przebywających na terenie gminy. 

 Wprowadzono również obowiązek powołania Zespołu Interdyscyplinarnego ds. 
przeciwdziałania  przemocy  w  rodzinie  zgodnie  ustawą z  dnia  29  lipca  2005  roku  o  
przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie. Tryb i sposób powoływania i odwoływania członków 
Zespołu Interdyscyplinarnego w Ogrodzieńcu oraz szczegółowe warunki funkcjonowania 
Zespołu określa uchwała nr IV/16/2010 Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu z dnia 28 grudnia 
2010r. Informacja z prac Zespołu: Zespół funkcjonuje 3 miesiące. W grudniu zrealizowano 
szkolenie dla wszystkich członków Zespołu. Obecnie prowadzone są jednocześnie 3 
procedury Niebieskiej Karty. Dla każdej rodziny dotkniętej przemocą powołuje się grupę 
roboczą,  w  skład  której  wchodzą osoby,  które  mogą pomóc  rodzinie.  Przeważnie  są to:  
pracownik  socjalny,  dzielnicowy,  pedagog  szkolny  z  placówki,  w  której  uczą się dzieci,  
członek komisji alkoholowej. Do dnia dzisiejszego odbyło się kilkanaście spotkań grup 
roboczych, mających na celu wsparcie ofiar przemocy i udzielenie możliwie wszechstronnej 
pomocy.  W  dwóch  wspomnianych  przypadkach  sprawcami  przemocy  są mężczyźni  
względem żon i dzieci, w jednym przypadku sprawcą jest matka wobec dziecka (sprawę 
zgłosiła matka kobiety i jednocześnie babcia dziecka). 

 Kolejnym nowym zadaniem jest organizowanie form wspierania rodziny przeżywającej 
trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-wychowawczych, wprowadzone od 1 stycznia 
2012 roku Ustawą z 9 czerwca 2011r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. 
Ustawa nakłada nowe obowiązki na gminę, w tym m.in. zatrudnienie asystenta rodziny, 
współfinansowanie pobytu dzieci w placówkach opiekuńczych i rodzinach zastępczych, 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xviii_161_2012.pdf
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pomoc dla osób usamodzielnianych opuszczających rodziny zastępcze. W celu ograniczania 
przypadków umieszczania dzieci w placówkach opiekuńczych, czy rodzinach zastępczych 
nałożono obowiązek wspierania rodziny w jej środowisku zamieszkania. Do realizacji 
niezbędnych zadań utworzono nowe stanowisko asystent rodziny, którego zadaniem jest 
prowadzenie pracy z rodziną niewydolną wychowawczo oraz wspieranie rodzin zastępczych 
niezawodowych i spokrewnionych. Na dzień dzisiejszy 5 dzieci przebywa w rodzinach 
zastępczych na terenie gminy w tym dwoje niepełnosprawnych, 5 dzieci przebywa 
placówkach poza gminą, dodatkowo w 3 rodzinach występują rażące zaniedbania względem 
dzieci do 5 roku życia. W niniejszych sprawach toczy się postępowanie w Sądzie Rejonowym 
w Zawierciu.  

Podsumowując Pani Kierownik OPS stwierdziła - w związku z tym, że Statut zawiera kilka 
nowych punktów, nowych zadań i zmian stąd najlepszym rozwiązaniem jest przyjęcie 
nowego, pełnego tekstu, co proponuje się niniejszą uchwałą. 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
opinię.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 
Uchwale nadano Nr XVIII/162 /2012 
 
Ad. 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/142/2011 z dnia 28 grudnia 2011 r. w 
sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ogrodzieniec na rok 2012. 
 
Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały – szczegóły patrz jak załączony projekt uchwały. 
Uchwała zawiera autopoprawkę zgłoszoną przez Panią Skarbnik - projekt uchwały 
uwzględniający autopoprawki złożony została radnym na piśmie podczas sesji.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. 
Uchwale nadano Nr XVIII/163/2012 
 
Ad. 9 
Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
 
Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały- szczegóły patrz jak załączony projekt uchwały. 
Uchwała zawiera autopoprawkę zgłoszoną przez Panią Skarbnik - projekt uchwały 
uwzględniający autopoprawki złożony została radnym na piśmie podczas sesji.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. 
Uchwale nadano Nr XVIII/164/2012 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xviii_162_2012.pdf
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Ad. 10 
Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.  
 
Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały - szczegóły patrz jak załączony projekt uchwały 
Uchwała zawiera autopoprawkę zgłoszoną przez Panią Skarbnik - projekt uchwały 
uwzględniający autopoprawki złożony została radnym na piśmie podczas sesji.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. 
Uchwale nadano Nr XVIII/ 165/2012 
 
Ad. 11 
Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej w Banku 
Gospodarstwa Krajowego na realizację inwestycji z udziałem środków pochodzących z 
budżetu Unii Europejskiej  
 
Dodatkowy projekt uchwały wprowadzony pod obrady na wniosek Burmistrza na początku 
sesji.  
Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały - szczegóły patrz jak załączony projekt uchwały. 
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. 
Uchwale nadano Nr XVIII/166/2012 
 
Ad. 12 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ogrodzieniec 
na lata 2012-2022.  
 
Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały - szczegóły patrz jak załączony projekt uchwały. 
Radni nie mieli uwag.  
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
opinię. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. 
Uchwale nadano Nr XVIII/167 /2012 
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Ad. 13 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planach dochodów, wydatków i przychodów w 
budżecie Gminy Ogrodzieniec na 2012 rok. 
 
Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały - szczegóły patrz jak załączony projekt uchwały. 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
opinię.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. 
Uchwale nadano Nr XVIII/168/2012 
 
Ad. 14 
Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi Burmistrza.  
 
Radny Jerzy Kołodziej wniósł zapytanie w imieniu mieszkańców Ogrodzieńca, którzy pytają, 
od kiedy w Ogrodzieńcu zaczną kursować „czerwone autobusy”.  
 
W odpowiedzi Pan Burmistrz podał :  
Na  chwilę obecną nie  wiem  od  kiedy  autobusy  będą kursować.  Przewoźnik,  czyli  Zakład  
Komunikacji Miejskiej w Zawierciu chyba jeszcze nie rozpoczął starań o uruchomienie linii, 
gdyż powinien wystąpić do gminy o zgodę na korzystanie z przystanków, a tego jeszcze nie 
uczynił. Autobusy miały kursować od 1 listopada ubiegłego roku. Z prasy wiemy, że Gmina 
Zawiercie ogłosiła przetarg na zakup nowych autobusów, który zakończył się wyborem 
dostawcy pojazdów. Zgodnie z podpisanym porozumieniem strony, czyli Gmina Zawiercie i 
Gmina Ogrodzieniec zobowiązały się do dnia 20 października ustalić plan jazdy autobusów na 
rok następny. Gmina Ogrodzieniec wywiązała się z tego zobowiązania: po przeprowadzonych 
konsultacjach społecznych podaliśmy propozycję kursów finansowanych z naszego budżetu. 
We wrześniowym numerze GO oraz na stronach internetowych gminny zamieściliśmy prośbę 
o zgłaszanie propozycji do przyszłego rozkładu jazdy. Otrzymaliśmy ok. dwudziestu 
telefonów, e-maili lub bezpośrednich rozmów w tej sprawie. Np. pasażerowie sygnalizowali, 
że  nie  ma  czym  dojechać do  Zawiercia  ok.19.00,  wrócić z  Zawiercia  po  przyjeździe  
wieczornych pociągów z kierunku Częstochowy, Katowic, Warszawy itd. Dużym problemem 
jest dojazd do Zawiercia i powrót w niedziele i święta, gdyż w te dni prywatni przewoźnicy 
nie kursują. Właśnie w tych porach chcemy zlecić ZKM Zawiercie uruchomienie nowych 
kursów. Bez sensu byłoby płacić za kursy w godzinach szczytu, bo są one rentowne. Skoro 
gmina ma dopłacać do kursów autobusów czerwonych to będziemy wskazywać w jakich 
godzinach te kursy maja być ustalone. Stanowisko naszej gminy jest takie, że będziemy 
dopłacać do kursów deficytowych, tzn. do kursów w godzinach, w których nie ma czym 
dojechać z Ogrodzieńca do Zawiercia lub powrócić z Zawiercia. Bez sensu byłoby płacić za 
kursy w godzinach szczytu, bo są one rentowne.  

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xviii_168_2012.pdf
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Radny Podsiadło Z. zapytał kto zatwierdził kursy prywatnych przewoźników. 
 
Radny Janoska Jerzy zasygnalizował problem jaki maja osoby niepełnosprawne chcące 
dojechać do Zawiercia busikami oraz kolejna sprawa - sektor prywatny nie zabezpiecza 
innych kursów poza godzinami w których jest najwięcej pasażerów - busiki prywatne kursują 
tylko w godzinach szczytu zatem skoro zarabiają w godzinach szczytu to powinni również 
zabezpieczyć kilka kursów mniej rentownych. 
 
Burmistrz odparł że to Starosta wydał pozwolenie - koncesje prywatnym przewoźnikom 
obsługującym nasz teren, gmina zaopiniowała kursy które były dla pasażerów 
najpotrzebniejsze, takie godziny wskazywali sami pasażerowie. Gmina nie miała wpływu na 
wydawanie koncesji dla prywatnych przewoźników. Starosta wydał koncesje i to on wydał 
zgodę na taki rozkład jazy jaki dziś obowiązuje. Prywatny przewoźnik obsługuje linie 
najbardziej rentowne bo na takie uzyskał zgodę i koncesje i na takich kursach zarabia. Nie 
możemy od prywatnego przewoźnika wymagać aby jeździł w godzinach deficytowych. Jeśli 
chcemy  dodatkowe  kursy  to  trzeba  do  takich  deficytowych  kursów  dopłacać,   a  gmina  do  
kursów prywatnych przewoźników nie dopłaca, a skoro ma dopłacać do kursów to do takich 
które nie są zabezpieczone, do kursów w godzinach, w których nie ma czym dojechać z 
Ogrodzieńca  do  Zawiercia  lub  powrócić z  Zawiercia  i  w  tych  porach  chcemy  zlecić ZKM  
Zawiercie uruchomienie nowych kursów.  
 
Przez kila minut trwała jeszcze luźna dyskusja w sprawie komunikacji na terenie gminy, po 
czym Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych z pytaniem czy chcieliby złożyć jeszcze 
jakieś zapytania lub interpelacje.  
 
Radny Patryk Szczygieł zwrócił się do Burmistrza z zapytaniem od mieszkańców o to jak 
radzić sobie z bezdomnymi psami. Co roku w okresie zimowym ten problem się nasila. Proszę 
także o informacje, co dzieje się ze zwierzętami po interwencji mieszkańców.  
 
Burmistrz w odpowiedzi podał - Gmina ma podpisaną umowę z firmą, która zajmuje się 
wyłapywaniem bezdomnych, wałęsających się psów. Należy taki fakt zgłosić telefonicznie lub 
osobiście  do  Urzędu  Miasta  i  Gminy.  Należy  przy  tym  podać swoje  dane  i  poinformować,  
gdzie zwierzę się znajduje i wskazać je. Firma, która wyłapuje takie zwierzęta przewozi je do 
swojego przytuliska, gdzie psy czekają jakiś czas na swojego właściciela. Po tym czasie, gdy 
nikt się nie zgłosi, psy przekazywane są do schronisk.  
 
Radny  Jerzy  Janoska  poinformował,  że  Pan  Grajdek  Feliks,  który  w  ubiegłym  roku  wyraził 
wolę bezpłatnego  oddania  nieruchomości  w  Fugasówce  na  rzecz  Gminy  Ogrodzieniec  z  
przeznaczeniem na plac zabaw, wycofał wcześniejszą wolę, uzasadniając to przedłużającymi 
się decyzjami  ze  strony  Miasta  i  Gminy  Ogrodzieniec.  Następnie  radny  zapytał czy  Pan  
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Burmistrz podtrzymuję wolę wydzierżawienia innej nieruchomości z przeznaczeniem na plac 
zabaw?. 
Burmistrz odparł ze wobec tego znajdziemy inne miejsce odpowiednie na plac zabaw na 
Fugasówce 
 
Radny Janoska w imieniu mieszkańców Fugasówki oraz podatników zwrócił się o naprawę, 
wyrównanie drogi lokalnej od ulicy Kolejowej do „lasu” (wzdłuż płotu przy zakładzie pracy). 
 
Ad. 15 
Wnioski i oświadczenia.  
 
Przewodnicząca Rady odczytała postanowienie Prokuratury Rejonowej w Zawierciu o 
umorzeniu dochodzenia w sprawie niegospodarności w Urzędzie Miasta i Gminy 
Ogrodzieniec przy zakupie w drodze pierwokupu nieruchomości po byłej Cementowni Wiek. 
Dochodzenie w tej sprawie zostało umorzone wobec braku ustawowych znamion czynu 
zabronionego. Pismo w tej sprawie to odpowiedź na zapytanie radnego Podsiadło. Pismo w 
załączeniu do protokołu.  
 
Pismo mieszkańca gminy Łazy dot. stanowczego sprzeciwu wobec jakichkolwiek działań, 
których efektem byłaby w przyszłości eksploatacja złóż rud cynku i ołowiu na obszarze Gminy 
Łazy i jej najbliższego sąsiedztwa. Przewodnicząca Rady informując o piśmie znaczyła że 
zostało ono przekazane do komisji właściwej ds. ochrony środowiska tj do Komisja Budżetu, 
Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu.  
 
 
Przewodnicząca  Rady  poinformowała  też,  że  pismo  -  wniosek  F.H.U  „Oskar”  nr  pisma  Ldz.  
804/2012 z dnia 10.02.2012 w sprawie uzupełnienia „Lokalnego Programu Rewitalizacji 
Miasta  i  Gminy  Ogrodzieniec  na  lata  2009-2013”  zostało  skierowane  do  Komisja  Budżetu,  
Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu celem rozpatrzenia.  
 
Burmistrz poinformował o mające się odbyć niebawem rozprawie w sądzie apelacyjnym - 
sprawa dot. oddalenia skargi Państwa Podsiadłych zam. Podzamcze odnośnie uchylenia 
uchwały rady w sprawie planu zagospodarowania przestrzennego MiG Ogrodzieniec. 
Burmistrz przybliżył kwestie związane z funkcjonowanie tej uchwały oraz konsekwencjami jej 
ewentualnego uchylenia w wyniku skargi po czym zaapelował do Pana Podsiadło Zygmunta o 
rozsądek i wycofanie sprawy z sądu apelacyjnego.  
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Ad. 16 
Zamkniecie obrad. 
 
Wobec wyczerpania punktów porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Maria 
Lipka-Stępniewska dokonała zamknięcia XVIII sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu dziękując 
wszystkim obecnym za udział. 
 
Protokół sporządziła. M. Piecha     

Podpis Przewodniczącej Rady 
 


